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Από το υπ’ αριθ. 23/ 99 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 459/99 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση αποχώρησης των Δ.Δ. Αγ. 
Βαρβάρας, Ασωμάτων και Άμμου από το 
Σύνδεσμο Ύδρευσης Δήμου 
Αλεξάνδρειας και Κοινοτήτων περιοχής. 

 
       Σήμερα 27 Σεπτεμβρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στο Δημοτικό 
Διαμέρισμα Αγ. Βαρβάρας, στο κέντρο “Πλατάνια”, ύστερα από την με   ημερομηνία 
23-9-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  27 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Μ. Γαβρίδης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ.  Βαφείδης  
3. Δ. Ταχματζίδης Ν. Χαμαλής  
4. Κ. Πουλασουχίδης Α. Κεσίδης  
5. K. Aσλάνογλου Σ.  Παναγιωτίδης  
6. Α. Δελαβερίδης Π. Αγαθαγγελίδης  
7. Δ.  Πέτκος   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ. Κόλβατζης   Πάρεδροι 
9. Ε.  Λελεκάκης   -------- 

10. Κ. Γκαβαϊσές    
11. Γ. Ουρσουζίδης    
12. Σ. Γεωργιάδης    
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά   τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ. 451/99 
14. Π. Πιτούλιας απόφασης         προσήλθαν   οι   κ.κ.   Κ. Κόλβατζης   και  Ι.  
15. M. Σουμελίδης Ακριβόπουλος. 
16. Α. Ταραλάς 2) Κατά    τη   συζήτηση    της  υπ’  αριθ. 459/99  απόφασης 
17. Χ.  Σκουμπόπουλος αποχώρησαν οι  κ.κ. Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β.  
18. Χ. Γεωργιάδης Γιαννουλάκης, Θ. Σιδηρόπουλος, Ε. Σοφιανίδης. 
19. Β. Γιαννουλάκης  
20. Λ. Τσαβδαρίδης  
21. Θ.  Σιδηρόπουλος  
22. Ε. Σοφιανίδης  
23. Ε. Λευκοπούλου  
24. Ι. Ακριβόπουλος  
25. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
26. Ε. Κουκουρδής  
27. Γ. Μανακούλης  
 



 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 9ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 

έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 22-9-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου 
που έχει ως εξής: 
 Με την αριθ. 39606/25-11-1965 απόφαση Νομάρχη Ημαθίας συστήθηκε ο 
Σύνδεσμος Ύδρευσης Δήμου Αλεξάνδρειας και κοινοτήτων περιοχής. 
 Με την απόφαση αυτή και μετά από τις αριθ. 41/65 και 50/65 αποφ. Κοιν/κου 
Συμβ. Αγίας Βαρβάρας, συμμετείχε στον σύνδεσμο για την ύδρευση των κατοίκων 
της και ο συν/σμος Ασωμάτων. 
 Με την αριθ. 52/29-4-1996 αποφ. του Κοιν/κου Συμβ. Αγίας Βαρβάρας 
αποφασίστηκε και η συμμετοχή των οικισμών της Άμμου, Μετοχίου και Αγ. 
Βαρβάρας στο σύνδεσμο Ύδρευσης -Αποχέτευσης  Δήμου Αλεξάνδρειας. 
 Σύμφωνα με το νόμο 2539/97 στο Δήμο μας έχουν περιέλθει οι συν/σμοι 
Αγίας Βαρβάρας, Άμμου και Ασωμάτων, οι οποίοι στο εξής θα καλύπτονται από την 
επιχείρηση Ύδρευσης -Αποχέτευσης του Δήμου Βέροιας. 
 Σύμφωνα με την παρ. 5 του άρθρου 206 του Δ.Κ.Κ. του Π.Δ 410/95 η 
συμμετοχή νέου  Δήμου σε υφιστάμενο σύνδεσμο ή η αποχώρηση από αυτό μέλους 
του επιτρέπεται αν το αποφασίσει το συμβούλιο του ενδιαφερομένου Δήμου και 
αποδεχθεί την απόφαση το Δ.Σ. του συνδέσμου ή σε περίπτωση άρνησης του Δ/κου 
Συμβουλίου του συνδέσμου η αποχώρηση αποφασίζεται από τον Δ/ντη Τοπικής 
Αυτ/σης και Διοίκησης στο Νομό. 
 Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο ν' 
αποφασίσει σχετικά.  

Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Πρόεδρος: Υπάρχουν ερωτήσεις; 
Σκουμπόπουλος: 1) Ρωτήθηκαν τα Τ.Σ. Άμμου, Αγ. Βαρβάρας και Ασωμάτων 

αν θέλουν ν' αποχωρήσουν από τον σύνδεσμο; 
2) Ποιες είναι οι υποχρεώσεις της τέως Κοινότητας Αγ. Βαρβάρας προς τον 

σύνδεσμο; 
3) Τι οφειλές έχει ο σύνδεσμος Ύδρευσης σε δάνεια κλπ και τι αντιστοιχεί 

στην μερίδα του ενός μέλους ή των 3; 
Κουκουρδής: 1)Αν αποχωρήσουμε από τον Σύνδεσμο ποιος θα καλύψει τις 

ανάγκες του νερού στα 3 Δ.Δ.; 
2) Αν αποχωρήσουμε από το Σύνδεσμο και λειτουργήσει η αντλία στην Αγ. 

Βαρβάρα, γνωρίζετε τι κόστος θα έχει ο Δήμος για 1 μήνα; 
Μουτσιόπουλος: Δεν με είπε κανένας αν ο Άμμος είναι στον σύνδεσμο. 

Πρώτη φορά τ' ακούω αυτό . Από πότε είναι στον Σύνδεσμο; Το κάθε χωριό πρέπει 
να παίρνει νερό απ' αυτόν; 

Δήμαρχος: Δεν ρωτήθηκαν τα Τ.Σ.  διότι με βάση τον ισχύοντα κανονισμό  τα 
ζητήματα ύδρευσης-αποχέτευσης και όλα τα συναφή ζητήματα τα κράτησε στην 
αποκλειστική του αρμοδιότητα το Δ.Σ. Όμως η λαϊκή συνέλευση Ασωμάτων και 
σήμερα το Τ.Σ. Αγ. Βαρβάρας είχαν θετική θέση. Αυτά όσον αφορά την έξωθεν καλή 
μαρτυρία. 

Περίπου 3.500.000 δρχ. είναι αυτά τα οποία πληρώνουμε στον Σύνδεσμο. Δεν 
ξέρω αν έχει υποθήκες ή όχι η Κοινότητα Αγ. Βαρβάρας. Εκείνο που έχει σημασία 
είναι  ότι στον ενιαίο Δήμο με ενιαίο βήμα θ' αντιμετωπίσουμε την ύδρευση και την 
αποχέτευση. 

Σε ότι αφορά την αποχώρηση. Η αποχώρηση δεν θα γίνει αύριο. Θα γίνει μετά 
την έκδοση σχετικής απόφασης από τον Περιφερειακό Διευθυντή και την δημοσίευση 
της σχετικής απόφασης στο ΦΕΚ. Μέχρι τότε θα προχωρήσουμε στην δέσμευση 



όλων των ποσοτήτων νερού που χρειαζόμαστε για την πλήρη υδροδότηση αυτών των 
οικισμών. 

Είναι πολύ απλό. Υπάρχει σχετική επιτροπή που λειτουργεί σε επίπεδο 
περιφέρειας και θα δεσμεύσουμε μία ποσότητα η οποία σύμφωνα με τη μελέτη της 
ΔΕΥΑΒ είναι απαραίτητη για την ύδρευση των 3 αυτών περιοχών. 

Όπως ξέρετε τ' Ασώματα , οι Βαρβάρες και η Άμμος έχουν περιληφθεί στη 
μελέτη ύδρευσης - αποχέτευσης που έγινε από τη ΔΕΥΑΒ κι έτσι θα υποβάλλουμε 
και την πρόταση. Δεν έχει νόημα, απ' τη στιγμή που θα μπούμε συνολικά σαν Δήμος 
στη ΔΕΥΑΒ, να πληρώνουμε επιπλέον χρήματα σ' ένα Σύνδεσμο που ερίζετε νομικά 
αν θα καταργηθεί ή όχι. Διαβάστε το Ν. 2539/97. 

Πρόεδρος; Τοποθετήσεις 
Σκουμπόπουλος: Για άλλη μία φορά αποδεικνύεται η προχειρότητα και η 

ανετοιμότητα. Το Τ.Σ. έχει από το νόμο τις ακόλουθες γενικές και ειδικές 
αρμοδιότητες. Εκφέρει γνώμη και διατυπώνει προτάσεις προς το Δ.Σ. για όλα τα 
ζητήματα που ενδιαφέρουν το Δ.Δ. Δεν τους ενδιαφέρει άραγε το θέμα της ύδρευσης; 

Πως έγιναν τα δίκτυα αυτά; Με ποιανού χρήματα; Δεν τους ενδιαφέρει τι 
πληρώνουνε; Πόσο είναι το ποσοστό που πληρώνουνε; Είναι 3% επί των τακτικών 
εσόδων. Δεν μας απάντησε ο κ. Δήμαρχος για τα πολλά δάνεια που έχει ο Σύνδεσμος. 
Για μεν την αρμόδια υπάλληλο, που μ' ενημέρωσε σήμερα είναι 80.000.000 δρχ. για 
δε τον πρώην πρόεδρο του Συνδέσμου τον κ. Τασιόπουλο είναι 300.000.000 δρχ. 

Γιαυτά τα θέματα θα αποφασίσουμε εμείς εδώ. Η ΔΕΥΑΒ θα τα λύσει όλα; 
Να λοιπόν ποιος είναι ο σεβασμός που δείχνει ο κ. Δήμαρχος στους θεσμούς και στη 
λειτουργία του Δ.Σ. Δεν το ενημερώνει για να πάρει την ορθή και τη νόμιμη 
απόφαση. 

Είναι προς τιμή του κ. Κουκουρδή και του Τ.Σ. που δεν δείλιασε και δεν 
υπάκουσε στις εντολές να μην κάνουν συνελεύσεις τα Τ.Σ. Έκανε τη λαϊκή 
συνέλευση και ψήφισε αντίθετα. Ζητώ αναβολή του θέματος. Δεν μπορούμε να 
παίζουμε εδώ μέσα και να παίρνουμε αποφάσεις στο γόνατο. Ζητώ να υπερψηφίσετε 
την πρότασή μου . Να ερωτηθούν τα Τ.Σ., έστω κι αν δεν θέλετε να γίνουν λαϊκές 
συνελεύσεις, για να μας πουν τη γνώμη τους. Δεν μπορούμε ν' αποφασίζουμε εμείς 
γιαυτούς. Αν επειδή έχετε την πλειοψηφία κάνετε ότι θέλετε, εμείς θα λέμε υπεύθυνα 
και καθαρά τις θέσεις μας και δεν θα φοβόμαστε. 

Κουκουρδής: Χθες στη γενική συνέλευση στο χωριό μας συζητήσαμε και το 
θέμα της αποχώρησης  ή όχι από τον Σύνδεσμο Ύδρευσης Αλεξάνδρειας. Μόλις 
ψηφίσαμε για το συγκεκριμένο θέμα . Στην περίπτωση που θα ήταν αντίθετο το 
αποτέλεσμα αυτής της ψηφοφορίας θα ήμουν υπεύθυνος, διότι όπως μας δήλωσε 
εμμέσως ο κ. Δήμαρχος, αν αποφασίζαμε τη μη αποχώρηση, ο Δήμος Βέροιας δεν θ' 
αναλάμβανε το κόστος της συντήρησης του εσωτερικού δικτύου και το χωριό θα 
έμενε χωρίς νερό σε λίγο χρονικό διάστημα γιατί υπάρχουν συνεχώς βλάβες. Σε 
τέτοιο δίλημμα ήταν και όλοι οι συγχωριανοί μου. Ευτυχώς που έπιασαν το νόημα 
του έμμεσου εκβιασμού και ψήφισαν με μία ψήφο μόνο διαφορά την αποχώρηση από 
τον σύνδεσμο ύδρευσης. 

Γνωρίζετε πόσο κόστισε στον Δήμο η συμμετοχή μας στον Σύνδεσμο για το 
1999; 457.000δρχ και για τα 3 Δ.Δ. Μ' αυτά τα λίγα χρήματα, σήμερα 
απολαμβάνουμε το νερό, όχι μόνο για τις κουζίνες αλλά και για τις αυλές, τους 
μπαχτσέδες και τα χωράφια. Δεν είναι κρίμα να γίνουμε αίτιοι να χάσουμε αυτό το 
πολύτιμο αγαθό που είναι σε αφθονία και σχεδόν δωρεάν. Σας προτρέπω να 
αναβάλουμε αυτή την απόφαση και αφού ολοκληρωθεί το έργο το 2004 τότε ν' 
αποφασίσουμε για να προχωρήσουμε. 



Πουλασουχίδης: Η συνεισφορά του συνδέσμου στην ύδρευση των Δ.Δ. 
εξαντλείται στην εξασφάλιση του νερού μέχρι τα όρια του οικισμού. Δεν έχει καμία 
ευθύνη για τη λειτουργία, την επισκευή, τη συντήρηση και οτιδήποτε άλλο χρειάζεται 
το εσωτερικό δίκτυο. Από τη στιγμή που ο Δήμος Βέροιας διευρύνθηκε πιστεύω ότι 
θα πρέπει να υπάρχει ενιαία πολιτική στην ύδρευση. Θα πρέπει να ληφθούν όλα τα 
μέτρα τ' απαραίτητα για να εξασφαλιστεί καθαρό και υγιεινό νερό για όλους τους 
δημότες. Πιστεύω ότι η ΔΕΥΑΒ  έχει και τη δυνατότητα και την εμπειρία για να 
εξασφαλίσει αυτό το νερό στους δημότες το οποίο δυστυχώς δεν είναι ούτε σε 
ποιότητα ούτε σε καθαρότητα τέτοιο όπως εμφανίζεται αλλά υπάρχουν πολλά 
προβλήματα στους 3 συγκεκριμένους οικισμούς. 

Όσον αφορά το τυπικό μέρος, υπάρχει διάταξη στο Ν. 2539 που ρυθμίζει τι 
γίνεται με τους συνδέσμους στους οποίους μετείχαν πρώην δήμοι ή κοινότητες που 
συνενώνονται. Καλό είναι να διαβάσετε το άρθρο 16. Το Δ.Σ. υπεισέρχεται 
αυτοδικαίως στα δικαιώματα των πρώην Ο.Τ.Α. που καταργήθηκαν και συνενώθηκαν 
στο Δήμο. Ο νόμος δεν ορίζει για την έκφραση γνώμης των Τ.Σ., γιατί θεωρεί ότι το 
θέμα αφορά γενικότερα τον Δήμο και όχι τον κάθε οικισμό. Είχα την τύχη να 
παρακολουθήσω  την λαϊκή συνέλευση στ' Ασώματα και η επιφύλαξη η μεγάλη ήταν 
"τι θα γίνει, θα μας βάλουν ρολόγια". Σκεφτόμαστε αν με τα ρολόγια στοιχίζει κάτι 
παραπάνω και δεν σκεφτόμαστε την ποιότητα, τα παιδιά μας ή την υγεία μας. 

Μπροστά σ' αυτά δεν έχει αξία τίποτα. Ας κρατήσει περισσότερο το νερό 
στους δημότες. Πιστεύω ότι όλοι θέλουμε να έχουμε καλύτερο νερό. Γι αυτό το λόγο 
θα πρέπει ν' αποχωρήσουν οι πρώην οικισμοί από τον Σύνδεσμο της Αλεξάνδρειας 
και να ενταχθούν στη ΔΕΥΑΒ. 

Ταχματζίδης: Τα περί προχειρότητας ακούστηκαν πολλές φορές σ' αυτήν την 
αίθουσα και νομίζω ότι πιο πρόχειρος είναι αυτός που τα λέει . Υπάρχει μία αντίφαση 
μέσα στις εργασίες του Δ.Σ. και στις  τοποθετήσεις πολλών συναδέλφων που είναι 
εσκεμμένη και σκόπιμη και δημιουργεί μία αναξιοπιστία στο ΔΣ και στις αποφάσεις 
του. 

Έχουμε συζητήσει για το Γ' ΚΠΣ και για το ΕΠΤΑ. Ο κ. Κουκουρδής σαν Τ.Σ 
είχε προτείνει για την ύδρευση και την αποχέτευση των Ασωμάτων και όλα τα Τ.Σ. 
και τα Δ.Δ. Όμως ο κ. Κουκουρδής δεν είπε τότε ότι για το ζήτημα της ύδρευσης 
υπάρχει ο σύνδεσμος. Αν το λέγατε θα είχατε άλλοθι σήμερα. Υπάρχει μία λογική 
στον Δήμο Απ. Παύλου για να' ρθει στη ΔΕΥΑΒ. Λεει ο κ. Σκουμπόπουλος ότι η 
ΔΕΥΑΒ θα τα λύσει όλα; Αυτά που έχει κάνει η ΔΕΥΑΒ στη Βέροια, τα ξέρετε. Ναι 
η ΔΕΥΑΒ θα τα λύσει όλα. Εδώ ψηφίσαμε να κάνουμε μία μελέτη ύδρευσης για να 
γίνει μία σωστή κατανομή των υδάτινων πόρων που αυτή τη στιγμή δεν υπάρχει και 
ερχόμαστε τώρα και λέμε ότι υπάρχει ο σύνδεσμος να μείνουμε. Όλα αυτά γίνονται 
για να είναι σωστή και σοβαρή η παρεχόμενη υπηρεσία προς τον πολίτη. Αν σήμερα 
υπάρχει πρόβλημα στο εσωτερικό δίκτυο που θα πάτε κε. Κουκουρδή, στον 
σύνδεσμο ή    στον Δήμο; Τόσα χρόνια τι υπήρχε; Ο Σύνδεσμος ήταν υπεύθυνος για 
το εξωτερικό δίκτυο, από τις πηγές μέχρι την Κοινότητα. Σήμερα τα δίκτυα αυτά 
περνάνε μέσα από τα όρια του Δήμου, αυτή είναι η ουσία. 

Ποτουρίδης: Τεχνοοικονομικά και νομικά το θέμα καλύφθηκε από τους 2 
αντιδημάρχους. Όμως το θέμα  έχει και μια πολιτική διάσταση. Πρέπει να σας πω ότι 
χάνεται η πλειοψηφία στον σύνδεσμο αν φύγουν   τ' Ασώματα.  

Φοβάμαι ότι κάποιοι σ' αυτόν τον τόπο δεν θέλουν την ανάπτυξη της 
περιοχής, δεν θέλουν την ανάπτυξη των χωριών τους και είναι αυτοί που υποβάλλουν 
αυτούς τους ανθρώπους. 

Πρόεδρος: Υπάρχουν δευτερολογίες; 



Τσαβδαρίδης: Έχει το δικαίωμα στην τοποθέτησή του ένας συνάδελφος να 
καταφέρεται όπως θέλει; 

Πρόεδρος: Θα σας απαντήσω κάποια άλλη στιγμή και θα σας πω τι θα πει 
οριακή πολιτική, οριακές πολιτικές κρίσεις, απόψεις κλπ. και πως καταγράφονται για 
τον καθένα. Αλλά τώρα δεν είναι της ώρας. Τώρα είναι η ώρα για να γίνουν 
δευτερολογίες. 

Σκουμπόπουλος: Συγχαρητήρια στον Κ. Τσαβδαρίδη που σας έβαλε γυαλιά. Ο 
κανονισμός λεει ότι όταν κάποιος σύμβουλος υβρίζει τον συνάδελφό του τότε κ. 
πρόεδρε τον ανακαλείτε στην τάξη κι εσείς δεν το κάνετε. 

Πρόεδρος: Έχουμε διαφορετικές απόψεις για την ύβρη. Εσάς οι σκληρές 
πολιτικές εκφράσεις μπορεί να σας φαίνονται σαν ύβρη. Κρατείστε τις δικές σας 
απόψεις, κρατάω τις δικές μου. Αφήστε τα υπονοούμενα κι εκφέρετε την άποψή σας 
για το θέμα αλλιώς θα σας αφαιρέσω τον λόγο. 

Σκουμπόπουλος: Αντιπαρέρχομαι τις ύβρεις των συναδέλφων και μπαίνω στο 
θέμα .  

Δεν μπορώ να πάρω απόφαση . Σέβομαι την άποψη της πλειοψηφίας του Δ.Δ. 
Ασωμάτων και συμφωνώ ν΄ αποχωρήσουν από τον Σύνδεσμο. Δεν παίρνω όμως θέση 
για το θέμα της ΔΕΥΑΒ, για το Γ΄ ΚΠΣ, θα΄ ρθει  η ώρα τους και θα μιλήσουμε. 

Φέρτε γνώμη των Τ.Σ. Άμμου και Αγ. Βαρβάρας και θα τοποθετηθούμε αν 
πρέπει να φύγουν από τον Σύνδεσμο. Να σεβαστούμε τους συναδέλφους μας, γιατί κι 
αυτοί είναι εκλεγμένοι από τον λαό. Δεν είμαστε εμείς πάνω απ΄ αυτούς. 

Το ποιος είναι άσχετος σε θέματα νομοθεσίας, σ΄ αυτή την αίθουσα, το 
γνωρίζουν όλοι οι σύμβουλοι. 

Αναβάλετε το θέμα, βάλτε το σε ψηφοφορία. Θέλετε να πάρουμε απόφαση  
για τ΄ Ασώματα ; Ναι. 

Το ανώτατο όργανο είναι οι λαϊκές συνελεύσεις των Σ.Σ. και των Τ.Σ. Δεν 
είναι ο Δήμαρχος, ούτε το Δ.Σ. Εμείς είμαστε πάνω από τον Δήμαρχο. Επειδή ο 
Δήμαρχος θα πει ότι χάνονται τα χρήματα κλπ, θα σας πω ότι δεν χάνεται τίποτα. 

Σήμερα αποφασίζουμε την αποχώρηση μόνο για τ΄ Ασώματα, τ' άλλα την 
επόμενη εβδομάδα, αφού φέρετε τη γνώμη των Τ.Σ. της Άμμου και της Αγ. 
Βαρβάρας. 

Κουκουρδής: Σε προηγούμενη συνεδρίαση μας , ο κ. Δήμαρχος μας είπε ότι οι 
επόμενοι πόλεμοι που θα γίνουν στον κόσμο θα είναι για το νερό. Ο Σύνδεσμος είναι 
υπεύθυνος για τη παροχή συγκεκριμένης ποσότητας νερού μέχρι αυτό να φθάσει στο 
χωριό. Από κει και πέρα το εσωτερικό δίκτυο το αναλαμβάνει ο Δήμος. Ναι να 
ενταχθεί στη ΔΕΥΑΒ αλλά να μην χάσουμε τα δικαιώματα που έχουμε στο νερό από 
τον Σύνδεσμο. 

Ως προς την ποσότητα και την ποιότητα που είπε ο κ. Πουλασουχίδης. Δεν 
ειπώθηκε ποτέ ότι τ΄  Ασώματα έχουν έλλειψη νερού ή ότι έχει πρόβλημα ποιότητας 
το νερό. Υπάρχει πρόβλημα στο εσωτερικό δίκτυο. Ο κατασκευαστής που έκανε το 
εσωτερικό δίκτυο των Ασωμάτων δεν έκανε καλή δουλειά κι έχουμε συνεχώς βλάβες. 

Όσον αφορά αυτό που είπε ο κ. Ποτουρίδης, ότι πάρθηκε η πλειοψηφία από 
τη σημερινή διοίκηση με τη ψήφο μου. Λάθος κάνει. Τον πληροφορώ ότι ήταν 19-16 
και η δική μου η ψήφος να ήταν υπέρ της άλλης παράταξης το αποτέλεσμα θα ήταν 
18-17. Άκαιρη ήταν κ. Ποτουρίδη η παρατήρησή σας. 

Κε. Ταχματζίδη, έμεινα έκπληκτος, για τις δήθεν προτάσεις που έκανα για την 
ύδρευση και την αποχέτευση των Ασωμάτων. Πρώτη φορά τ'  ακούω. Τ' Ασώματα 
έκαναν τη μοναδική πρόταση, για αναπτυξιακό έργο στο ΕΠΤΑ, για το αρδευτικό 
δίκτυο. Ποια ήταν η πρότασή μας για την ύδρευση και την αποχέτευση για τ' 
Ασώματα; 



Πουλασουχίδης: Θέλω ν' αποκαταστήσω ορισμένα πράγματα. Δεν είπα εγώ 
ότι ακούστηκε στη λαϊκή συνέλευση ότι το νερό δεν είναι καθαρό. Θέλω να ρωτήσω 
τον κ. Κουκουρδή: 1) Με ποιες μετρήσεις και με ποιες αναλύσεις ξέρουν στ' 
Ασώματα ότι έχουν καλό νερό; Ότι στις πηγές είναι καλό το νερό και δεν είναι στο 
δίκτυο; 2) Το μόνο επιχείρημα που ήταν κατά της απόφασης ήταν τα ρολόγια κι ότι 
θα πληρώνουν πολλά χρήματα. Δεν έλεγε κανείς για την ποιότητα. Όταν η συζήτηση 
πήγαινε στην ποιότητα και στο είδος του νερού που πίνει η Βέροια και τ' Ασώματα, 
όλοι έλεγαν ότι η Βέροια πίνει καλύτερο νερό, παρ' όλο που είναι μεγαλύτερη πόλη κι 
έχει μεγαλύτερες ανάγκες. 3) Κανείς δεν έχει κεκτημένα δικαιώματα στο νερό. Το 
νερό είναι περιουσιακό στοιχείο του κράτους και το διανέμει ανάλογα με τις ανάγκες. 
Συνεπώς αν οι ανάγκες είναι μικρότερες ή μεγαλύτερες αυτό δεν το αποφασίζει αυτός 
που κάνει χρήση αλλά αυτός που το διανέμει. 

Αν λοιπόν τ' Ασώματα σήμερα έχουν μία ποσότητα και αύριο-μεθαύριο 
υπάρχουν ανάγκες στο Πλατύ ή στην Αλεξάνδρεια θα διανεμεθεί διαφορετικά το 
νερό. Συνεπώς δεν υπάρχουν κεκτημένα δικαιώματα στο νερό και μόνο η καλή 
διαχείριση θα μας επιτρέψει να έχουμε νερό όλοι μας σε όλες τις γωνιές του Δήμου. 

Ταχματζίδης: Ποτέ δεν έχω βρίσει μέσα στο Δ.Σ., αλλά τοποθετούμαι 
πολιτικά . Το να είναι κάποιος άσχετος πολιτικά από τις διαδικασίες, είναι μεμπτό. 
Δεν έχει την εμπειρία άρα είναι άσχετος.  Ο κ. Σκουμπόπουλος δεν έχει την πολιτική 
εμπειρία. Δεν είναι υβριστικό αυτό. 

Κε. Κουκουρδή, διαβάστε καλά τις προτάσεις για το ΕΠΤΑ και ύστερα ελάτε 
στο γραφείο μου. 

Σε σχέση με τη ΔΕΥΑ Αλεξάνδρειας κι επειδή είσαι μέλος εκεί θα πρέπει να 
ξέρεις ότι η συστατική πράξη της ΔΕΥΑ Αλεξάνδρειας αναφέρει ρητά ότι σε σχέση 
με το εξωτερικό δίκτυο παραχωρεί στο σύνδεσμο και σε σχέση με το εσωτερικό 
δίκτυο είναι αρμοδιότητα της ΔΕΥΑ. Με βάση τον Ν. 1069 εξωτερικό κι εσωτερικό 
δίκτυο είναι αρμοδιότητα της δημοτικής επιχείρησης εκτός αν το παραχωρήσει. 

Σκουμπόπουλος: Επί προσωπικού. 
Πρόεδρος: Σε τι συνίσταται το προσωπικό, για να σας δώσω το λόγο. 
Σκουμπόπουλος: Με αποκάλεσε ο συνάδελφος πολιτικά άσχετο. 
Πρόεδρος: Είναι πολιτική κρίση, δεν έχετε το λόγο. 
Σκουμπόπουλος: Εξηγώ που είναι το προσωπικό. Με αποκάλεσε πολιτικά 

άσχετο. Άσχετος ή μάλλον σχετικός είναι ο προϊστάμενος της ΔΕΥΑΒ που φρόντισε 
να γίνει πρόεδρος του εργατικού κέντρου για να γίνει αντιδήμαρχος και να παίρνει 3 
μισθούς. 

Πρόεδρος : Κε Σκουμπόπουλε πρέπει να συνειδητοποιήσετε ότι συμμετέχετε 
σ' ένα συλλογικό όργανο. Θα πω σε όλους τους συναδέλφους ότι υπάρχουν οξείς 
πολιτικές κρίσεις στις ομιλίες σας. Μπορεί να χρησιμοποιούνται λέξεις οι οποίες 
κάτω από άλλες συνθήκες θα μπορούσε να είναι προσβλητικές. Αν είναι πολιτική 
κριτική δεν θεωρείται προσωπικό. Η πολιτική κριτική μπορεί να είναι οξεία σε κάθε 
περίπτωση. 

Σκουμπόπουλος: Με τον τρόπο που διευθύνεται το Δ.Σ. θεωρώ ότι δεν με 
προστατεύετε και θ' αποχωρήσω από τη συνεδρίαση. Αύριο θα καταγγείλω τη 
λειτουργία και τη δική σας και των αντιδημάρχων αυτών που βρίζουν και δεν 
σέβονται 

Σ' αυτό το σημείο αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. 
Γιαννουλάκης. 

Δήμαρχος: Κε Σκουμπόπουλε, νομίζω ότι θα έπρεπε ν' ακούσετε και να 
παραβρίσκεστε στη διαδικασία γιατί είναι κρίσιμα αυτά τα οποία θα πούμε. 



Υπήρξαν 2 ειδών επιχειρήματα που προσπάθησαν να τεκμηριώσουν μία 
άποψη είτε καταψήφισης είτε αναβολής. 

Το ένα ήταν το πολιτικό επιχείρημα που λεει ότι δεν τηρήθηκε ο κανονισμός 
με την έννοια ότι δεν ρωτήθηκαν τα Τ.Σ. Έγινε αναφορά στο άρθρο 7 του 
κανονισμού που ψήφισε το σώμα που είναι οι γενικές διατάξεις. Όμως πέρα από τη 
νομική τεκμηρίωση που έκανε ο κ. Πουλασουχίδης και ο κ. Ταχματζίδης, το άρθρο 8 
σαφέστατα εξαιρεί από τις αρμοδιότητες των Τ.Σ. τα θέματα της ύδρευσης και 
αποχέτευσης. 

Η λαϊκή συνέλευση είναι το ανώτατο όργανο. Πήρε λοιπόν η λαϊκή 
συνέλευση των Ασωμάτων μία συγκεκριμένη θέση την οποία ούτε ο κ. 
Σκουμπόπουλος, ούτε ο κ. Κουκουρδής σέβονται. Μα διανοείται ο Δήμαρχος, που 
είναι το εκτελεστικό όργανο, για απόφαση του Δ.Σ.   να πει ότι εγώ έχω διαφορετική 
άποψη, δεν την υλοποιώ και δεν την στηρίζω; 

Που οδηγούμαστε πολιτικά; Από τη μια λαϊκίστικες και δημοκρατίστικες  
κορώνες κι από την άλλη τσαλαπάτημα απόφασης της λαϊκής συνέλευσης, που την 
εναγόρευσαν οι ίδιοι με τις τοποθετήσεις τους σαν κυρίαρχη απόφαση. Υπάρχει κι 
ένα πραγματικό επιχείρημα. Ακούσαμε ότι εάν φύγουμε θα μας κόψουν το νερό. 
Ποιος θα κόψει το νερό κι από ποιον; Το νερό δεν μπορεί να το κόψει κανένας από 
κανέναν. Αν νομίζει ο Σύνδεσμος Αλεξάνδρειας ότι μπορεί να σταματήσει την 
υδροδότηση ας το τολμήσει. 

Όμως αλλού είναι το ζήτημα, ας μην κοροϊδευόμαστε Το ζήτημα είναι ότι 
επανέρχεται δια της τεθλασμένης ένα βασικό πολιτικό ζήτημα που απασχόλησε 
ολόκληρο το λαό στην προεκλογική περίοδο και επί του οποίου πήρε σαφέστατη 
θέση ο λαός. Το μεγάλο πολιτικό ζήτημα που έμπαινε ως επιχείρημα και σαν 
μπαμπούλας στα χωριά ήταν μην μπείτε στη ΔΕΥΑΒ γιατί τότε θα πληρώνεται αυτά 
που πληρώνουν στη Βέροια. 

Η ουσία είναι ένας ενιαίος Δήμος με 17 χωριά και μία πόλη θα πάει με ενιαίο 
βήμα ή όχι; Θα έχουμε νησίδες όπου κάποιοι θα είναι αρμόδιοι για τα εσωτερικά 
δίκτυα και κάποιοι θα είναι αρμόδιοι μόνο για τα εξωτερικά στο ίδιο χωριό; Όταν 
κάτι δεν πάει καλά στο νερό, που θ' απευθύνουμε την ευθύνη; Στο εξωτερικό ή στο 
εσωτερικό; Σε  τελευταία ανάλυση δεν είναι ποιος θα διοικεί το θέμα της 
υδροδότησης μιας πόλης, αλλά η ποιότητα.  Εδώ μιλάμε για την υγεία, για 
πρωταρχικό αγαθό και δεν μιλάμε ούτε για ρολόγια ούτε για το αν θα μας κόψουν το 
νερό. Θα πάμε όλοι με τις Ευρωπαϊκές υγειονομικές προδιαγραφές για να έχουμε ένα 
τέτοιο δίκτυο που να εξασφαλίζει νερό; Ποιος θα το διασφαλίζει; 

Πότε έκανε ο σύνδεσμος αναλύσεις για το ποια είναι η ποιότητα ; Αν μου 
πείτε ότι έγιναν, σε ποιο εργαστήριο; Γιατί ο Σύνδεσμος δεν έχει. 

Ποιος θα διασφαλίσει την ποιότητα του νερού σ' αυτά τα 3 χωριά; Όταν 
αυξάνονται οι ανάγκες και το εξωτερικό δίκτυο θέλει αντικατάσταση, θα τ' αλλάξει ο 
σύνδεσμος; 

Το ξέρετε ότι η ΔΕΥΑΒ ενισχύει το δίκτυο των Ασωμάτων; Βεβαίως. Γιατί 
δεν επαρκεί το νερό, λόγω διαστάσεων του δικτύου, λόγω δεξαμενών και λόγω μη 
σωστής καλλιέργειας των πηγών. Πήγατε καθόλου να δείτε , εκεί απ΄ όπου παίρνει 
νερό ο σύνδεσμος, τι κατάσταση επικρατεί; Δέστε και τις πηγές στη Βέροια. 

Έτσι λοιπόν  το ζήτημα είναι καθαρά για το αν θα έχουμε ενιαίο βήμα ως 
Δήμος κι αν θα διασφαλίσουμε μια ποιότητα σταθερή του νερού. Αυτό σημαίνει 
αποχώρηση. Η αποχώρηση σημαίνει πλέον ότι εμείς σαν Δήμος επισφραγίζουμε μία 
απόφαση όλοι μαζί για να έχουμε το δικό μας δίκτυο ενιαίο. Ενιαίο φορέα για να 
ζητάμε τις ευθύνες αν δεν πάει καλά κάτι και που θ' αναλάβει να κάνει τις μελέτες και 



τα έργα του εσωτερικού αλλά και του εξωτερικού δικτύου. Γι αυτό δεν είναι θέμα 
πολιτικής αντιπαράθεσης εκτός αν εναγόμαστε σε προεκλογικές περιόδους. 

Νομίζω ότι πρέπει να σεβαστούμε 1) Το μήνυμα που έδωσε η λαϊκή 
συνέλευση Ασωμάτων 2) Την απόφαση που πήρε το Τ.Σ. της Αγ. Βαρβάρας 
ομόφωνα. Πρέπει ν' αποφασίσουμε ν΄ αποχωρήσουμε από τον σύνδεσμο. Θα γίνει 
όλη η διαδικασία και θα διασφαλίσουμε σαν Δήμος, με αίτημα στην περιφέρεια, τις 
ποσότητες του νερού που χρειαζόμαστε για τα 3 αυτά χωριά, όχι μόνο για τη 
σημερινή κατάσταση αλλά και για τη μελλοντική και τότε θα δημοσιευτεί στην 
Εφημερίδα της Κυβερνήσεως. 

Εσείς οι κάτοικοι των 3 αυτών χωριών δεν θα έπρεπε να θέλετε να 
προσκυνάτε σε δύο θεούς, γιατί δεν θα βγάζαμε ποτέ άκρη αν για οποιοδήποτε 
πρόβλημα έφταιγαν οι πηγές, τα υδραγωγεία, το εξωτερικό δίκτυο ή το εσωτερικό 
δίκτυο. Δεν παίζουμε με τις ζωές των παιδιών μας.  

Κουκουρδής: Ζητάω τριτολογία. 
Πρόεδρος: Θ' αποφασίσει το σώμα. Ποιοι συμφωνούν για τριτολογία; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 20 σύμβουλοι: 
Ι. Κουρουζίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. Δελαβερίδης, Δ. 

Πέτκος, Κ Κόλβατζης, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισες, Γ. Ουρσουζίδης, Σ. Γεωργιάδης, 
Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. 
Λευκοπούλου, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου - Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής, Γ. 
Μανακούλης. 

Πρόεδρος: Ποιοι διαφωνούν; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 2 σύμβουλοι. 
Μ. Ποτουρίδης, Δ. Ταχματζίδης. 
Κουκουρδής: Ως προς την ποιότητα τ' Ασώματα δεν έχουν πρόβλημα. Για να 

κατέβει το νερό στις Βαρβάρες περνάει από τ' Ασώματα. Δεν νοείται να έχει 
πρόβλημα ποιότητας το νερό στις Βαρβάρες και να μην έχει στ' Ασώματα. Άρα το 
πρόβλημα είναι τοπικό. 

Δεν διαφωνούμε με τον Δήμαρχο να μην μπούμε στην ΔΕΥΑΒ. Πρέπει 
υποχρεωτικά να μπούμε στη ΔΕΥΑΒ, αλλά να μπούμε όταν θα ολοκληρωθεί το έργο, 
το 2004. 

Θα ήθελα να καταθέσω τις προτάσεις του Δ.Δ. Ασωμάτων για το ΕΠΤΑ, στις 
οποίες δεν υπάρχει ούτε μία πρόταση για ύδρευση, ούτε για αποχέτευση. 

Πρόεδρος: Περαιώθει η συζήτηση. Υπάρχουν 2 προτάσεις.  
Δήμαρχος: Υπάρχει και η πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου κι ας αποχώρησε. 
Πρόεδρος: Υφίσταται η πρόταση της αναβολής κ. Κουκουρδή; 
Κουκουρδής: Ναι 
Ακριβόπουλος: Διαδικαστικά, ο κ. Σκουμπόπουλος έθεσε πρόταση κι 

αποχώρησε. Θα μπορούσε να μην επιμείνει στην πρότασή του, κατά συνέπεια δε 
νομίζω ότι πρέπει να τοποθετηθούμε στην πρόταση του κ. Σκουμπόπουλου. Άλλαξαν 
τα δεδομένα. 

Δήμαρχος: Υπενθύμισα στο προεδρείο ότι υπάρχει. Είναι στην κρίση σας αν 
θα μπει σε ψηφοφορία. 

Πρόεδρος: Μετά την αποχώρηση του κ. Σκουμπόπουλου δεν θεωρώ ότι 
υφίσταται η πρότασή του. 



 
 Επί της προτάσεως της αναβολής, ποιοι συμφωνούν; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 5 σύμβουλοι: 
Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Λευκοπούλου, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. 
Κουκουρδής.  
 Πρόεδρος: Ποιοι εγκρίνουν την αποχώρηση από το σύνδεσμο των παραπάνω 
Δ.Δ.; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. 
Ασλάνογλου, Α. Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Γκαβαισές, Σ. 
Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς, Γ. 
Μανακούλης. 
 Ο δημ. πάρεδρος κ. Χ. Μουτσιόπουλος ψήφισε υπέρ της αποχώρησης από το 
σύνδεσμο του Δ.Δ. Άμμου. 
 Πρόεδρος: Λευκά; 
Λευκή ψήφο έδωσαν 2 σύμβουλοι: 
Κ. Κόλβατζης, Γ. Ουρσουζίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 22-9-99 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Τις προγενέστερες αποφάσεις του Κ.Σ. Αγ. Βαρβάρας με τις οποίες αποφασίσθηκε 
η συμμετοχή των συνοικισμών Ασωμάτων, Άμμου και Αγ. Βαρβάρας στον Σύνδεσμο 
Ύδρευσης – Αποχέτευσης Δήμου Αλεξάνδρειας και Κοινοτήτων Περιοχής. 
3.- Ότι σύμφωνα με το Ν. 2539/97 οι παραπάνω συνοικισμοί έχουν περιέλθει στο 
Δήμο Βέροιας. 
4.- Τις απόψεις και προτάσεις του Δημάρχου και των δημ. συμβούλων. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
6.- Τις διατάξεις της παρ. 5 του άρθρου 206 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) καθώς και των 
παρ. 4 & 12 του αρ.8 του Ν. 2539/97. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 
 Εγκρίνει την αποχώρηση των Δ.Δ.  Αγ. Βαρβάρας, Ασωμάτων και Άμμου από 
το Σύνδεσμο Ύδρευσης Δήμου Αλεξάνδρειας και Κοινοτήτων Περιοχής και τη 
διασφάλιση των ποσοτήτων πόσιμου νερού που απαιτούνται για την υδροδότησή 
τους. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   459 / 1999 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Β.  Γιαννουλάκης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Λ. Τσαβδαρίδης 

 Α. Δελαβερίδης Θ. Σιδηρόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Ε.  Σοφιανίδης 
 Κ. Κόλβατζης Ε. Λευκοπούλου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ε. Λελεκάκης Ι.  Ακριβόπουλος 
 Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Γ. Ουρσουζίδης Ε. Κουκουρδής 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Σ. Γεωργιάδης Γ.  Μανακούλης 
 Ι. Τριανταφυλλίδης X. Μουτσιόπουλος 
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  15-10-1999 

Ο Αναπληρωτής Δημάρχου 
 
 
 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΤΑΧΜΑΤΖΙΔΗΣ 
  
 


